
Parlamentariska gruppens verksamhetsberättelse 2024 
 
Parlamentariska gruppen i Vänsterpartiet Uddevalla består av de personer som har 
kommunala förtroendeuppdrag i Uddevalla kommun. Sammankallande är Vänsterpartiets 
gruppledare i kommunfullmäktige. Alla medlemmar är välkomna att delta på mötena som 
under 2024 har skett i anslutning till kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens 
sammanträden måndagen innan. 
 
Mötena har i sin struktur att man dels går igenom ärendelistan inför kommunfullmäktige eller 
kommunstyrelsen så att alla ledamöter och ersättare förhoppningsvis är överens om hur man 
skall agera i frågan. Under mötena ingår också att Vänsterpartiet Uddevallas förtroendevalda i 
olika uppdrag rapporterar vad som händer i till exempel nämnd, styrelse eller utskott. Detta 
sker vid en mötespunkt som kallas för ”rundan” där man går laget runt så att alla 
förtroendevalda får en möjlighet att prata om sitt uppdrag, informera om ärenden samt få stöd 
från övriga gruppen. Det förekommer även dragningar i olika frågor från kommunens 
tjänstepersoner samt studiebesök. 
 
Vänsterpartiet Uddevalla sitter i ett så kallat informationssamarbete inom oppositionen i 
Uddevalla kommun. Vad som började i ett valtekniskt samarbete mellan S, V, Mp, C och L, 
som gav oss bra utdelning på parlamentariska uppdrag, har också innefattat gemensamma 
gruppmöten för att få information från oppositionsråd och viceordförande i nämnderna. Det 
senaste året har vi haft ett gott samarbete och dessutom gått samman i en del frågor, bland 
annat kritiserat majoritetens beslut att sluta betala till Fyrbodals delregionala 
utvecklingsmedel, DRUM, och allmänna nedskärningar i kommunens verksamheter.  
 
Hänt under året 
 
Under 2024 har parlamentariska gruppen bland annat gjort detta: 

● Motion om öppnande av Mötesplats Tureborg (2024-03-27): Vänsterpartiet yrkade 
på att en mötesplats på Tureborg skulle öppnas så snart som möjligt. 
Kommunstyrelsen besvarade motionen med en beskrivning av tidigare beslut och 
behandlingar, vilket ledde till att motionen ansågs besvarad. 

● Motion om införande av en demokrativecka (2024-03-27): Vänsterpartiet yrkade  
att en demokrativecka skulle införas. Kommunstyrelsen besvarade motionen med en 
beskrivning av tidigare beslut och behandlingar, vilket ledde till att motionen ansågs 
besvarad. 

● Motion från om kommunal folkomröstning om lokala kärnreaktorer 
(2024-01-10): Oppositionen motverkar majoritetens planer att bygga ett kärnkraftverk 
i Uddevalla. Centerpartiet la en motion om kommunal folkomröstning som 
Vänsterpartiet stöttade. Motionen avslogs i fullmäktige men oppositionen planerar att 
genomföra den namninsamling som krävs för att få till en folkomröstning i frågan i 
samband med valet 2026.  

 



● Motion om arbetsskor till personal (januari 2024): Vänsterpartiet föreslog att  
Uddevalla kommun skulle erbjuda fria arbetsskor till personal inom vård och omsorg. 
Motionen diskuterades i kommunfullmäktige den 10 januari 2024. 

● Motion om biologisk mångfald (september 2024): Vänsterpartiet lade fram en 
motion om att Uddevalla kommun skulle anställa en strateg för biologisk mångfald. 
Motionen diskuterades i kommunfullmäktige den 25 september 2024.  

 
Budget 
 
En annan del av den parlamentariska gruppens arbete är att att ta fram Vänsterpartiet 
Uddevallas förslag till kommunal budget. En så kallad skuggbudget eller oppositionsbudget. 
Förslaget för 2025 innehöll bland annat satsningar om: 
 

● Gratis busskort till alla pensionärer från 65 år samt till ungdomar under 
loven 

● Utreda spårväg genom centrum  
● Fria arbetsskor för personal inom förskolan och inom vård och omsorg 
● Ökad lärartäthet när elevunderlaget minskar. 
● Gratis frukost i skolan 
● 30 timmars arbetsvecka/6 timmars arbetsdag 
● Översvämningsskydd 
● Vägunderhåll 
● Feministisk snöröjning 
● Utveckla ny mötesplats på Tureborg 
● Återinföra verksamhetsbidragen till bildningsförbunden 

 
För att finansiera våra förslag valde vi att använda mer av kommunens pengar, den så kallade 
nettokostnadsandelen. Detta får vi ofta kritik för men kommunen går år efter år med stora 
överskott. 2024 var det 109 miljoner kronor som kommunen inte använde. Vi anser att de 
pengarna gör bättre nytta i verksamheten.  
 
Planering framåt 
 
Framöver kommer den parlamentariska gruppen fortsätta att ha två möten per månad. Detta 
för att få tid att hantera ärendelistorna inför kommunstyrelsen och kommunfullmäktige, samt 
att ge större utrymme för våra förtroendevalda att göra sin röst hörd under ”rundan”. Vi 
kommer att bjuda in tjänstepersoner vid behov och göra ett och annat studiebesök.  
 
Parlamentariska gruppens möten är öppna för alla medlemmar i Vänsterpartiet Uddevalla där 
de har både yttrande och förslagsrätt. Mötesplaneringen anslås på partiföreningens hemsida 
där också kontaktuppgifter till gruppledaren finns. Hör av dig om du vill vara med på ett 
gruppmöte. 
 
Med förhoppningar om ett gott rött år, tack för ordet! 
 
Kamratligen 
David Höglund Velasquez 
Gruppledare för Vänsterpartiet Uddevalla 


